
 
 

1. oktober 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

I hvor stor grad bliver skriftlige uddannelsesmaterialer på grønlandsk benyttet på 

uddannelsesstederne? 

(Medlem af Inatsisartut Saxtorph Didriksen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Når man skal tænke på uddannelsesoindsatsen her landet, så er den markant anderledes end for 30 

år siden, ligesom der er sket en stor forbedring af uddannelsesmulighederne. Det er både glædeligt 

og naturligt. 

 

Når man skal tænke på landets fremtid, så er antallet af uddannede personer glædeligt. 

 

I mit spørgsmål tænker jeg på, at det vil være positivt, hvis vi havde skriftligt materialer på samtlige 

uddannelsesområder på grønlandsk, også på videregående uddannelser og det blev en mulighed at 

have lærebøger på grønlandsk, så ville flere have en uddannelse på højt niveau.. 

 

Jeg skal gøre opmærksom på, at jeg her ikke vil sætte begrænsninger for brug af fremmedsprog, da 

det er vigtigt at man også lærer disse. 

 

Men når man skal tænke mange år frem i tiden, så vil der fortsat være mange her i landet, som ikke 

er gode til fremmedsprog, og såfremt vi havde skriftligt uddannelsesmateriale, så vil disse have 

mulighed for at have en høj uddannelse. 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


